
Det Kolde Gys 

Referat  Bestyrelsesmøde 2. november  2023 

Deltagere : Dorrit, Ole, Per, Rasmus, Lis, Kirsten . Afbud fra  Bonjek.    

Referent: Kirsten 

Dagsorden 
1. bog 
2. rengøring 
3. sauna tændtider 
4. sand 
5. byggeri 
6. nøgletjek 
7. status kontingentbetaling og intro 
8. status storm og herresauna 
9. lån stormskade andre foreninger 
10. frivillig middag 
11. julefrokost.  
12. evt 
 
Ad 1. Rasmus, Per og Kirsten mødes om det videre. 
 
Ad 2 Rengøringen er startet op, vi accepterer ekstra timer udover kontrakten, 
for at de kan komme i bund 
 
Ad 3 Ole står fremover for tændtider i saunaerne. Ole har udarbejdet en  
letlæseligt oversigt. Ole kommer med forslag til hvilke saunaer der er tændt 
hvornår, ud fra kriterier om hvornår og hvor mange der er om morgenen. Vi er 
enige om at saunaer skal slukkes ca 22  - 22.30, da vi af sikkerhedsmæssige 
årsager, ikke vil opmuntre til,  at der er medlemmer på anlægget om natten.  
 
 
Ad 4 Der er gang i sagen vedrørende reetablering af kystlinjen og fjernelse af 
sandrevler i bassinerne. Kystlinjen har rykket sig 17 m mod øst siden 
Strandparkens etablering. Helgoland virker som bølgebryder, og derfor 
aflejres sand i bassiner og langs kysten.  Sandet kommer fra den sydlige 
ende af Strandparken. Sandet skal flyttes tilbage hertil. Der er nedsat en 
arbejdsgruppe med deltagere fra KKF, KEID, TMF, Niras og DKG. Pt foregår 
der myndighedsbehandling i afdelingerne i Københavns kommune. DKG har 
hyret Niras. Efterfølgende skal der indhentes tilladelse fra Kystdirektoratet. 
DKG er bygherre på projektet, og afholder alle udgifter. Arbejdet skal være 



afsluttet inden udgangen af en marts måned, og det er derfor tvivlsomt, om 
arbejdet på grund af myndighedsbehandling, kan nå at blive udført i vinteren 
23/24, eller skal vente til nov 2024. 
 
Ad 5 Vi har netop fået byggetilladelse til projekt Ny disponering af Helgioland. 
Vi har entreret med brandrådgiver og ingeniør til statiske beregninger. Vi har 
opstartet planlægning med Logik, som går i gang på Helgoland omkring 1. 
dec. Vi prioriterer, at den nye fællessauna er færdig 1. maj. Sideløbende 
hermed, opstartes i nuværende herreomklædning. Herrerne bliver genhuset i, 
og får eneret til, den nye fælles omklædning.  
 
Ad 6 Vi har haft flere sager med udlånte nøgler, efter vi startede sæsonen 1. 
oktober. Flere har mistet deres medlemskab. Vi går i gang med hyppigere 
nøgletjek. Der er flere medlemmer der har tilbudt deres bistand. 
 
Ad 7 Der var 187 der ikke betalte kontingent og dermed meldte sig ud.  Flere 
af dem har meldt sig ind igen. Intro forløber planmæssigt. Sidste intro er den 
12. nov. Det er for sent at holde intro kl 16.30 i nov md. Det er for mørkt.  
Pr 20. november 2023 er vi 6.659 medlemmer. Heraf 634 nye medlemmer, 
og 25 tidligere medlemmer.  
 
Ad 8 Stormen var hård ved Helgoland. Vi blev dog reddet af at vandstanden 
var relativ lav. Frank nåede  at redde de fleste trapper. De trapper der ikke 
kom op, var fordi mekanikken i optrækket ikke var vedligeholdt. Det er ikke 
under vores vedligehold. Den lille herresauna har været ude af drift igen, 
igen, formentlig fordi der har været hældt vand på ovnen. Vi kan se i 
låsesystemet, at der har været et medlem derinde om natten.  
 
Ad 9 VID    Vinterbadere i Danmark, har spurgt om de store foreninger vil 
bistå med lån til de små foreninger, som har fået smadret deres trapper i 
forbindelse med stormen. De har ofte ikke den fornødne likviditet til at sætte 
en ny trappe op her og nu. Vi er positive overfor ansøgning om lån. Vi har 
tidligere støttet Hvidovre Vinterbadere, da de skulle starte op. Lånet er 
tilbagebetalt.  Jomsborg i Århus har en lang tradition for at støtte andre 
vinterbadeforeninger.  
 
Ad 10 Dorrit har tjek på frivilligmiddagen 
 
Ad 11 Tilmelding er startet til julefrokosten 
 



Ad 12  Vi har fået 1  henvendelse om placering af guset lørdag kl 11.  (efter 
mødet 1 yderligere). Henvendelsen handler om vanskelighed for 
fællesbadere for at ramme tidspunkt uden gus. Vi fastholder tidspunktet, 
henset til at det er få henvendelser, at det passer godt for mange at der er et 
gus kl 11 og især, at problemet løses ved at der snart kommer en 
fællessauna mere. Vi har også besluttet at reducere de duftfri gus fra 3 til 2, 
fordi ingen efterspørger de duftfri. Det er dog således ,at den enkelte 
gusmester kan vælge at lave gus duftfri , og at der ofte er duft i den sidste 
spand ved de duftfri gus.  
 
Kirsten 20. nov 2023 
 


